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Onderwerp 

Reactie op berichtgeving van OGVO over de nieuwe langetermijnvisie van OGVO 

Kennisnemen van 

Het college van B&W wil u informeren over de inhoud van een overleg dat heeft 
plaatsgevonden tussen de portefeuillehouder Onderwijs, wethouder Schatorjé en de heer 
Nico de Vrede, interim-bestuurder van Onderwijsgemeenschap Venlo & Omstreken 
(verder OGVO). 

Aanleiding 

De berichtgeving die woensdagavond 2 november jl. richting personeel en ouders van 
leerlingen van OGVO is verstuurd over de nieuwe langetermijnvisie van OGVO. 

Kernboodschap 

OGVO heeft op woensdag 2 november jl. een mail verstuurd richting personeel en ouders 
van leerlingen over een nieuwe langetermijnvisie van OGVO. De inhoud van deze mail 
staat onlosmakelijk in verbinding met de in januari 2022 tussen OGVO en gemeente Venlo 
afgesloten doordecentralisatieovereenkomst en de hieraan voorafgaande raadsconsultatie 
gehouden in december 2021. Uit een eerste analyse, op basis van de beschikbare 
informatie, blijkt dat de nieuwe visie nu niet overeenkomt met de gekozen kaderstelling 
binnen de doordecentralisatieovereenkomst. 

Om dit te bespreken heeft er woensdag 9 november jl. een overleg plaatsgevonden tussen 
de portefeuillehouder Onderwijs en de interim-bestuurder van OGVO. 
De interim-bestuurder gaf in dit onderhoud uitleg over het mogelijke toekomstscenario van 
OGVO en de status van het plan. De interim-bestuurder gaf aan dat het gehele plan nog 
moet worden beoordeeld op haalbaarheid en bekostiging, maar ook dat er draagvlak 
aanwezig is voor dit plan binnen de geledingen van OGVO en dat de uitvoering van het 
plan noodzakelijk is, wil het onderwijsaanbod blijvend te bekostigen zijn. Het plan wordt 
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verder eerst intern uitgewerkt en daarna verder besproken met interne en externe 
partners. 

De portefeuillehouder Onderwijs heeft vervolgens eerst duidelijk zijn ongenoegen kenbaar 
gemaakt over de wijze van communiceren richting het college van B&W en de gemeente 
Venlo. Binnen de in 2022 afgesloten doordecentralisatieovereenkomst zijn afspraken 
gemaakt over partnerschip, communicatie en kaderstelling. De mogelijke plannen komen 
nu niet overeen met de kaderstelling binnen de doordecentralisatieovereenkomst. De 
portefeuillehouder Onderwijs heeft verder aangegeven dat de gemeente Venlo ervan uit 
gaat dat OGVO datgene wat is overeengekomen binnen de doordecentralisatie 
overeenkomst respecteert. 

De interim-bestuurder deelde hierop mede dat de doorrekeningen nu gemaakt gaan 
worden en dat binnen 2-3 weken de eerste resultaten gedeeld kunnen worden met de 
gemeente Venlo. 

De portefeuillehouder Onderwijs heeft aangegeven dat er altijd ruimte is om, op basis van 
gelijkwaardigheid en met inachtneming van belangen van partners zoals de gemeente 
Venlo en overige schoolbesturen in Venlo, met elkaar in overleg te treden over 
inhoudelijke zaken en of gewenste wijzigingen. Ook over het mogelijke toekomstscenario 
kan gesproken worden. De gemeente Venlo blijft handelen zoals nu is overeengekomen 
binnen de doordecentralisatieovereenkomst. 

Toekomstscenario 

In de mail van 2 november jl. wordt een eerste schets van het mogelijke toekomstscenario 
van OGVO gepresenteerd. Onderstaand treft u één van de belangrijke aankondigingen 
aan. 

Toekomstscenario OGVO 
Na verkenning van meerdere mogelijkheden hebben de directeuren voorgesteld om één 
scenario verder uit te werken en door te rekenen, namelijk: 
- Aan beide zijden van de Maas een brede onderbouwlocatie (Blerick en stadscentrum) 
- Eén brede bovenbouwlocatie (Venlo Zuid) 
Met dit scenario kunnen we ook in de toekomst een breed onderwijsaanbod voor de 
leerlingen in Venlo en omstreken garanderen. Daarnaast zijn kansengelijkheid en 
doorlopende leerroutes belangrijke uitgangspunten voor deze inrichting van het onderwijs. 

Via berichtgeving in De Limburger en via Omroep Venlo werd deze berichtgeving 
vervolgens door de interim-bestuurder nader publiekelijk toegelicht. 

Eerste reactie op mogelijk toekomstscenario 

De informatie die nu beschikbaar is voor de gemeente Venlo is feitelijk te summier om echt 
conclusies te trekken. 

Enkele zaken zijn wel reeds te vermelden: 
• de gemeente Venlo en OGVO hebben separaat aan de 

doordecentralisatieovereenkomst langjarige overeenkomsten afgesloten voor het 
gebruik van de sporthallen Egerbos 1 en 2, Ruben Kogeldans en Sporthal 
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Craneveldstraat. De mogelijk nieuwe verdeling van leerlingen sluit qua behoefte 
niet aan bij de locatie van deze sporthallen. 

• er ontstaat een concentratie van bovenbouwleerlingen in Venlo Zuid, er heeft geen 
analyse plaatsgevonden over wat dit gaat betekenen voor de wijk, de veiligheid van 
kinderen en de positie van hier reeds gevestigde scholen. 

• er is veel gesproken over de uitdagingen bij de overgang van primair onderwijs 
naar voortgezet onderwijs. Er ontstaan mogelijkerwijs nu 2 van deze overgangen. 
Het belang van een doorgaande leerlijn in samenhang met een doorgaande 
ondersteuningslijn is diverse malen benoemd. Hoe deze geborgd wordt in de 
mogelijk nieuwe opzet is onduidelijk. 

• qua gebouw is locatie Den Hulster kwetsbaar, 2 gebouwdelen kunnen niet worden 
gerenoveerd en moeten worden gesloopt. En volgens het mogelijke scenario moet 
hier uitbreiding gaan plaatsvinden. 

• uitbreiding van Den Hulster is niet voorzien binnen de DDC overeenkomst. 
• de beoogde noodzakelijke samenwerking tussen campussen komt waarschijnlijk tot 

stand. 

Verbinding naar de doordecentralisatieovereenkomst (DDC) 

De in januari 2022 opgestelde en afgesloten doordecentralisatieovereenkomst tussen de 
gemeente Venlo en OGVO komt qua kaderstelling met name op het gebied van benodigde 
onderwijshuisvesting niet overeen met het mogelijke nieuwe toekomstscenario van OGVO. 

Door de gemeente Venlo en OGVO is met ondersteuning van externe deskundigen 
gewerkt aan een businesscase. Deze businesscase is de basis geweest om te komen tot 
een nieuwe doordecentralisatieovereenkomst. Deze businesscase is door OGVO 
gepresenteerd aan het Ministerie van OCW om toegang te krijgen tot de faciliteit van 
schatkistbankieren (laag rentepercentage). Om deze toegang definitief mogelijk te maken, 
heeft de gemeente Venlo een gemeentegarantie afgegeven van 60 miljoen euro. 

Afspraken tussen OGVO en de gemeente Venlo en vastlegging van gevraagde 
zekerheden door de gemeente Venlo zijn vastgelegd in de DDC overeenkomst en 
documenten die onlosmakelijk met de DDC overeenkomst zijn verbonden. Uitgangspositie 
hierbij is de instandhouding van 3 brede schoolcampussen. 

De financiële middelen die beschikbaar zijn vanuit de faciliteit schatkistbankieren zijn 
alleen in te zetten voor die investeringen/renovaties zoals deze zijn vastgelegd in het 
Huisvestingsplan 2020-2030. 

Partijen hebben onder andere afgesproken: 
3. 2 Het Bevoegd Gezag verplicht zich her/nieuwbouw voor de Onderwijsinstellingen te 
(her)ontwikkelen/realiseren zoals omschreven in het Huisvestingsplan 2020-2030, 
4.1. Indien zich in de toekomst verschuivingen van leerlingenaantal/en binnen de 
Onderwijsinstellingen voordoen, dan zal het Bevoegd Gezag dat in eerste instantie binnen 
de Registergoederen Blariacumcol/ege, College Den Hulster en Valuascollege opvangen. 
4. 2. Partijen trachten zoveel mogelijk leegstand en onnodige bouw van schoolgebouwen te 
voorkomen. 
4. 3. Het Bevoegd Gezag verplicht zich jegens de Gemeente om slechts tot het bouwen 
van schoolgebouwen over te gaan indien zulks onderbouwd kan worden op basis van het 
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normatieve ruimtebehoefte mode/verordening 2021 van de VNG of een daaropvolgende 
mode/verordening van de VNG. 

Onder punt 4.1 {blz. 13) van het Huisvestingsplan is onder meer het volgende opgenomen: 
Behouden van drie brede campussen; Voor OGVO geldt dat drie brede campussen 
noodzakelijk blijven om te voldoen aan de behoeften vanuit de regio. Dit is nog een keer 
bevestigd tijdens de werksessies. Wel is het van belang om goed te kijken naar de 
profilering per campus. 

Het opstellen van de DDC overeenkomst is gebeurd met goedkeuring van de Raad van 
Toezicht van OGVO. 

Communicatie 

De portefeuillehouder Onderwijs heeft met de interim-bestuurder gesproken en is 
overeengekomen dat het overleg vervolgd gaat worden. 

Vervolgprocedure raad 

De raad zal via raadsinformatiebrieven geïnformeerd blijven. 
Op het moment dat het zal gaan over het budgetrecht van de raad zal dit via de hiervoor 
voorgeschreven weg gaan plaatsvinden. 

Burgemeester en w 
de secretaris de burgemeester 

Bijlagen 
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5. 
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